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Notulen van de vergadering gehouden op 
v r i j d a g 6 a p r i l 1973 i n het Catshuis, aangevangen 

• s morgens na afloop van de vergadering van 
de ministerraad van het K o n i n k r i j k en 

1 s middags voortgezet 

Aanwezig: minister-president Biesheuvel en de mini s t e r s 
Van Agt, Boersma, Boertien, Engels, Geertsema, 
Langman, Melissen, Schmelzer ( p t . 1 t/m 2 d , 
4a t/m 4 d ) , Stuyt, Udink en Van Veen ( p t . 1 
t/m 2c) (Afwezig i s m i n i s t e r De Koster) 
Voorts i s aanwezig s t a a t s s e c r e t a r i s Vonhoff 
Secretaris : drs.J.Middelburg 
Adjunct-secretaris: mw.P.C.M.van Benthem 

JU Notulen van de vergadering van 30 maart 1973 

De notulen worden vastgesteld behoudens 
de w i j z i g i n g e n opgenomen i n b i j l a g e I . 

2. Mededelingen 

a^ Decoraties (Brieven van de m i n i s t e r van Binnenland
se Zaken dd. 21 maart en 4 a p r i l 1973, resp.nrs. 
73/106 en 73/197, met b i j l a g e n ) 

De raad v e r k l a a r t zich akkoord met de 
voordrachten t e r benoeming van mr.U.W.H.Stheeman 
WA commandeur i n de orde van Oranje-Rassau, dr. 
w.A.c.Zwanikken t o t o f f i c i e r i n de orde van Oranje-
Nassau en ir.J.W.Wellen t o t commandeur i n de orde 
van Oranje-Nassau. 
h-H v p n ̂ M ^ n \ S t < ? r L a n g a a n vraagt aantekening dat m3J7\.00^deel 1 3 «lat door het instemmen met de 
h o t 11cheiding van ir.J.W.Wellen voor de toekomst 

x w e r k v a n d e decoratiecommissie wordt b e m o e i l i j k t . 
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Aan onze zijde wordt n i e t zoveel belang aan 
het opstellen van deze ve r k l a r i n g gehecht, maar 
aan Roemeense z i j d e i s d i t wel het geval. Spre
ker zegt toe de teksten vóór het bezoek aan de 
bewindslieden en de gevolmachtigde ministers te 
zullen rondzenden. 

4 d. Euratom (Zie notulen m.r. 9 f e b r u a r i 1973, punt 4a) 

Minister Schmelzer herinnert eraan dat 
staatssecretaris V/esterterp begin f e b r u a r i slechts 
ad referendum akkoord i s gegaan met de besl u i t e n van 
de Europese raad inzake Euratom. I n punt 6 van het 
raadsbesluit staat dat de Europese Commissie zal 
komen met een vo o r s t e l ten behoeve van de a c t i v i t e i t e n 
van het Euratom-centrum i n Petten. Deze t e k s t i s 
evenwel vaag en bevat geen harde garanties voor hand
having van de vo l l e d i g e werkgelegenheid i n Petten. 
Deze week i s het spreker gelukt om op d i t punt t o t 
i e t s groter d u i d e l i j k h e i d te komen. Spreker heeft 
hieromtrent een ontwerp-verklaring aan de Europese 
raad en de Europese Commissie voorgelegd die na 
enige w i j z i g i n g i s aanvaard. I n sprekers v o o r s t e l 
voor de v e r k l a r i n g stond ondermeer dat de Europese 
Commissie voor het eind van het ja a r adequate v o o r s t e l 
l e n inzake nieuwe a c t i v i t e i t e n voor Petten aan de 
Europese ministerraad zou voorleggen en voorts dat 
de concentratie van het materiaalonderzoek i n Ispra 
zal worden u i t g e s t e l d t o t er v o o r s t e l l e n voor nieuwe 
a c t i v i t e i t e n i n Petten z i j n . Vervolgens had spreker 
i n de v e r k l a r i n g gesteld dat de vervangende a c t i v i 
t e i t e n voor het i n s i t u u t i n Petten zoveel mogelijk 
z u l l e n worden gezocht i n het kader van de u i t v o e r i n g 
van het meerjarenprogramma van Euratom. Wat nu i s 
ber e i k t i s n i e t volkomen hard, omdat men heeft ge
weigerd de concentratie i n Ispra u i t te s t e l l e n t o t 
dat overeenstemming zou z i j n b e r e i k t over nieuwe 
a c t i v i t e i t e n voor Petten. I n ieder geval i s u i t s t e l 
b ereikt t o t de v o o r s t e l l e n voor nieuwe a c t i v i t e i t e n 
er z i j n . Een vetorecht wilde men Nederland n i e t ge
ven, maar d i t i s u i t e r a a r d b e g r i j p e l i j k . De v e r k l a 
r i n g komt dan ten s l o t t e hierop neer dat de Europese 
Commissie zo spoedig mogelijk, doch voor het einde 
van het jaar, adequate v o o r s t e l l e n voor nieuwe ac
t i v i t e i t e n i n Petten z a l doen om een inadequate ver
mindering van de a c t i v i t e i t e n i n Petten te voorkomen. 
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H e t moment van beoordeling van de v o o r s t e l l e n over 
(punt 4d; d e c o n c e n t r a t i e van het materiaalonderzoek te I s p r a , 

voorzien i n punt 6 van de b e s l i s s i n g van f e b r u a r i , 
zal worden u i t g e s t e l d . Voorts s t e l t de v e r k l a r i n g 
dat de vervangende a c t i v i t e i t e n voor Petten z u l l e n 
kunnen worden gezocht i n het kader van de u i t v o e 
r i n g van het meerjarenprogram voor Euratom. De 
Europese-raad h e e f t de v e r k l a r i n g t o t de z i j n e ge
maakt. Spreker h e e f t nog de verwachting u i t g e s p r o 
ken dat i n mei z a l b l i j k e n welke a c t i v i t e i t e n naar 
Petten z u l l e n gaan. De Europese Commissie h e e f t 
h i e r t o e haar medewerking toegezegd. D i t r e s u l t a a t 
i s spreker n i e t tegengevallen. H i j acht het ook 
beter hiermee genoegen te nemen dan de Nederland
se reserve nog langer te handhaven waarmee v e e l 

/tuL-Y- goodwill zou worden verspeeld, /fcot i s waarschijn-
^JiHx^itJvyn-ij-i^yaat ca. 160 personeelsleden i n Petten kunnen 

^JuA ff worden gehandhaafd. Op een vraag van m i n i s t e r 
Nelissen antwoordt spreker dat zover h i j kan nagaan 
met deze nieuwe afspraken t e n opzichte van begin 
f e b r u a r i geen w i j z i g i n g i s gekomen i n de financiële 
consequenties. Het enige wat i s gebleken i s een 
v e r d u i d e l i j k i n g van de afspraken van begin februa
r i die nu bovendien voor Nederland ook gunstiger 
l u i d e n . 

4 e. Voorbereiding EEG-Landbouwraad op 9 en 10 a p r i l 

M i n i s t e r Boersma. vraagt z i c h af of n i e t 
aan de conclusies van de REZ d i e n t te worden toe
gevoegd dat er een gemeenschappelijke o p l o s s i n g 
inzake de landbouwprijzen moet komen. M i n i s t e r 
Langman i s ook van mening dat de EEG-raad de l a n d 
bouwprijzen moet v a s t s t e l l e n . De m i n i s t e r - p r e s i d e n t 
i s van oordeel dat d i t i m p l i c i e t i n de conclusies 
i s begrepen. 

M i n i s t e r Langman merkt op dat n i e t i s 
te ontkomen aan een gemeenschappelijke f i n a n c i e r i n g 
van de steunmaatregelen voor de agrariërs i n de 
berglanden. D i t i s afgesproken i n het kader van de 
toetredingsonderhandelingen (Conclusies van de 
REZ van 6 a p r i l 1973; stuk nr . 5 9 4 1 ) en mr.Sassen 
vroeg i n de REZ h i e r v o o r speciale aandacht. 
Spreker meent dat de r e g e l i n g moet worden beperkt 
t o t echte berggebieden. De beekdalen en andere 
k l e i n s c h a l i g e landschappen dienen u i t het v o o r s t e l 
te worden geschrapt; d i t zou een s l e c h t systeem 
z i j n . Deze gebieden z i j n a l l e e n aan het v o o r s t e l 
toegevoegd om het voor Nederland meer aanvaard
baar te maken. 


